
Formulier ten behoeve van het indienen van vragen als bedoeld in artikel 4.27 
van het Reglement van Orde VV en commissies Delfland

Omschrijving problematiek

De PvdA fractie heeft vernomen dat in Delfland, zoals bijvoorbeeld de oude 
binnensteden, op een enkele plek nog steeds huishoudelijk rioolwater wordt geloosd op 
het oppervlaktewater, zoals de grachten.

Dit schijnt feitelijk een legale situatie te zijn, indien deze lozingen reeds bestonden voor 
1970 (Totstandkoming Wet Verontreiniging Oppervlaktewateren).  De PvdA vindt deze 
situatie in 2021 ongewenst. Ze heeft daarom in september 2020 technische vragen 
gesteld, maar deze zijn nog niet gepubliceerd of inhoudelijk beantwoord. 
Wel heeft een gesprek plaatsgevonden en is op 1 februari aan de PvdA fractie een 
beknopt procesmatig antwoord gegeven. Daarin is beaamd dat er nog sprake kan zijn 
van enkele lozingen.

De bevoegdheid voor aansluiting van huishoudens op de gemeentelijke riolen ligt bij de 
gemeenten, maar het oppervlaktewater is weer de bevoegdheid van het Waterschap.

De PvdA fractie wil nu dat de inwoners van Delfland letterlijk meer helderheid krijgen 
over de stand van zaken en de te nemen acties. Ook vindt ze lozingen op de grachten 
anno 2021 niet meer acceptabel. Daarom stelt de PvdA in samenwerking met enkele 
gemeenteraadsfracties deze vragen.

De PvdA heeft daarom de volgende vragen:

 
Vragen

1 Kunt U ons bevestigen of uitsluiten dat inderdaad nog op legale wijze 
huishoudelijk rioolwater op het oppervlaktewater kan worden geloosd? Kan dit 
ook binnen de gebouwde kom?

In het “besluit lozing afvalwater huishoudens” is geregeld dat huishoudelijk 
afvalwater niet in een oppervlaktewaterlichaam geloosd mag worden, indien de 
afstand tot een openbaar vuilwaterriool of zuiveringstechnisch werk waarop 
geloosd kan worden, 40 meter of minder bedraagt. In bijzondere gevallen kan 
hiervan worden afgeweken door maatwerkvoorschriften te stellen. 

In de bebouwde kom is de afstand tot riolering doorgaans 40 meter of minder.

2 Via de verontreinigingsheffing ontvangt Delfland jaarlijks een bedrag aan 
belastingen voor lozingen op het oppervlaktewater. Hoeveel lozingspunten 
betreft dit, en waar in ons gebied bevinden zich deze lozingspunten?

De gevraagde informatie is bekend bij de Regionale Belastinggroep (RBG) en bij 
hen opgevraagd. Heffingsjaar 2021 is nog niet volledig bekend, daarom zijn de 
gegevens van 2020 vermeld. Het betreft 146 adressen (woningen en bedrijven) 
waarbij sprake is van de verontreinigingsheffing. RBG heeft geen informatie over 
de voorziening die bij deze panden aanwezig is. Die informatie is bekend bij de 



gemeente en deels bij Delfland. Namelijk als Delfland het beheer doet van een 
Individuele behandeling van Afvalwatersysteem (IBA) is deze informatie bij ons 
bekend. De lozingspunten bevinden zich verspreid in het buitengebied van 
Delfland. De adressen zijn ons bekend.

3 De gemeenten heffen rioolheffing. Is het via deze heffing ook bekend welke 
huishoudens GEEN gebruik maken van een aansluiting op het riool?
Dit is niet bekend.

In algemene zin is het zo dat de rioolheffing een algemene heffing is die aan alle 
onroerende zaken (woningen en bedrijven) wordt opgelegd. Ook als men niet is 
aangesloten op de riolering, omdat de heffing ook bestemd is voor de inzameling 
van hemelwater en voor grondwaterbeheer. De rioolheffing is een vast bedrag en 
niet afhankelijk van wel of niet aansluiten van de afvoer van afvalwater op de 
riolering. Het is daarom dus niet uit te sluiten dat de afvoer van huishoudelijk 
afvalwater van een bepaalde woning niet is aangesloten op de riolering, terwijl 
die toch voor een heffing wordt aangeslagen.

4 Is het Delfland of de gemeenten inmiddels via deze wijze -eventueel via andere 
methoden- bekend of en waar in 2021 huishoudens nog op het oppervlaktewater 
lozen, al dan niet legaal? Zo ja, waar? Zo nee, wanneer verwacht U wel hiervan 
een overzicht te hebben?

In de gemeentelijke rioleringsplannen geven gemeenten aan of huishoudens en 
bedrijven zijn aangesloten op de gemeentelijke riolering. Volgens de Gemeentelijke 
Rioleringsplannen van de gemeenten in ons beheergebied zijn alle huishoudens en 
bedrijven aangesloten op riolering of aangesloten op individuele voorzieningen zoals 
Individuele Behandeling van Afvalwatersystemen( IBA’s) en septic tanks. 

Een uitzondering op het voorgaande was de gemeente Delft. Daarvoor gold dat tot voor 
kort in enkele gevallen nog sprake was van directe lozing op oppervlaktewater. In het 
gemeentelijk Rioleringsplan 2012 – 2015 van de gemeente Delft staat hierover het 
volgende vermeld:
 ‘er zijn nog een beperkt aantal panden niet aangesloten op het gemeentelijk 
rioolstelsel. De eigenaren van deze panden weigeren mee te werken om aan te sluiten. 
Bij een aantal van deze panden is aansluiting lastig, omdat het een monument betreft. 
Om medewerking af te dwingen is handhaving noodzakelijk.’
In 2017 zijn er in het kader van de bestuursovereenkomst Schoon en Gezond Water 
afspraken gemaakt tussen de gemeente en Delfland om deze panden toch aan de 
sluiten. Volgens de gemeente Delft zijn inmiddels alle panden die het betrof aangesloten 
op de riolering. In het vigerende verbrede Gemeentelijk Rioleringsplan (vGRP) zijn de 
panden ook niet meer vermeld als ‘niet aangesloten op de riolering’.

5 Is in deze gevallen een aansluiting op het riool wel mogelijk?  Indien nee, hoe 
vaak is dit het geval, en binnen welke termijn kan hier wel in voorzien worden? 
Zo ja, wat zijn de redenen waarom toch op het oppervlaktewater wordt geloosd?

Zie de beantwoording op vraag 4. Aansluiting is ook in Delft uiteindelijk mogelijk 
gebleken.

6 Wat is het standpunt en beleid van Delfland inzake deze lozingspunten? Bent U 
voornemens overleg te openen met de gemeenten om deze lozingspunten te 
beëindigen?  Zo nee, waarom niet, zo ja, op welke termijn?



Deze vraag is niet meer aan de orde omdat volgens de Gemeentelijke Rioleringsplannen 
alle panden zijn aangesloten of zijn voorzien van een andere voorziening.

7 Bent u bij twijfel bereid metingen te verrichten in het oppervlaktewater naar de 
aanwezigheid van huishoudelijk rioolwater?

In het geval dat er twijfel bestaat over ongezuiverde lozingen op oppervlaktewater stelt 
Delfland onderzoek in. Daarbij wordt allereerst de betreffende gemeente benaderd, 
omdat die belast is met de handhaving. Afhankelijk van de situatie en de reactie van de 
gemeente wordt mogelijk nader onderzoek uitgevoerd.

Waarom. 

Lozingen op het oppervlaktewater geven gezondheidsrisico’s, zeker in bebouwde 
gebieden.

Deze vragen zijn ingediend door Leon Hombergen ism. de hele fractie PvdA

Antwoorden

Considerans, aanleiding van, toelichting op of achtergrond 

Dit formulier richten aan de voorzitter van de Verenigde Vergadering van Delfland 
pdaverveldt@hhdelfland.nl 
Met afschrift aan de griffier hfobler@hhdelfland.nl

DMS-nummer: 

Datum en tijdstip ontvangst:

Datum beantwoording:


